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Dagsorden: 
1) Godkendelse af dagsorden 18. november 2019 
2) Godkendelse af referat 21. oktober 2019  
3) Meddelelser 
 a) Studienævnsformand 
 b) De studerende 
 c) Sekretariatet 
4) Merit- og dispensationsansøgninger 
Jf. SAGA (saga.sdu.dk) 
5) Sager til behandling eksamen 
 Ingen sager til behandling 
6) Sager til behandling studieordninger 
 a) Ressourceforbrug BA og KA Audiologopædi (2 bilag) 
 b) Opdeling af faget Anatomi og fysiologi i to (4 bilag)  
7) Sager til behandling kvalitetspolitikken 
 a) Decentral evaluering af studiestart (Nyt årshjul)  
 b) Forskningsbasering – årligt Studienævnet skal sikre, at der i studieordningen 

findes en beskrivelse af de studerendes mulighed for at være i kontakt med 
forskere og på hvilke måder de studerende kan indgå i forskningslignende 
aktiviteter (Nyt årshjul) 

 c) Nøgletal: Frafald, Studietid, Optag, Studenterbestand, Dimittender samt le-
dighed – på BA og KA (bilag) (Nyt årshjul) (2 bilag)  

 d) Nøgletal: Optag – Studenterbestand – Dimittender – Uddannelse som under-
viser i dansk som andetsprog Ledighed – årligt (Nyt årshjul) (2 bilag)  

Referat Studienævn for Audiologopædi  
  
Dato og tidspunkt: 18. november 2019, kl 13:15 – 16:10 
Sted: Locke 
Deltagere: Thomas O. Madsen (TOM), Laila Kjærbæk (LK) (ankom 

under punkt 2), Maja Amalie Freud-Blomquist (MAFB), Aske 
Ennesen Kromann (AEK), Stine Gamborg Lautrup (SGL), 
Jesper Schmidt (JS) (ankom under pkt. 2), Heidi Christensen 
(HC), Rineke Brouwer (RB) 

Afbud fra: Klara Tandrup Weltz Wollenberg 
Referent: Dorte Cohrt Nebel 
Dagsorden sendt til 
orientering til: 

Sharon Millar, Jesper Tinggaard Svendsen 
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 e) Høring vedr. ændringer til vademecum, fællesbestemmelser i studieordninger 
samt tilføjelse til fagbeskrivelse (5 bilag)  

8) Sager til behandling undervisning 
 Ingen sager til behandling  
9) Andre sager til behandling 
 Ingen sager til behandling  
10) Eventuelt 
 
 
Ad pkt.1 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
Ad pkt. 2  
Referatet fra 21. oktober 2019 blev godkendt på mødet. 
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden: 
- Orienterede om den netop afholdte Masterclass i Phonation in tube med Gre-

ta Wistbacka fra Åbo Akademi, Turku, Finland. 17 eksterne betalere og med 
mulighed for deltagelse af egne studerende (der har bestået Stemmen). Det 
er tanken, at vi forsøger at få formaliseret et internationalt samarbejde om 
udveksling. Der er informationer på studiets Facebookside Audiologopædi 
SDU 

- Oplyste at dekanen har fremsendt et Nøgletalsnotat, det er en udmelding om 
hvad nøgletallene dækker over og ikke mindst er der foretaget justeringer i 
grundlaget, så der taget højde for udfordringer på det Humanistiske område. 

- Informerede om en længere korrespondance med Audiologi. I forbindelse 
med dels samlæste fag og dels fag, der udelukkende udbydes til studerende 
på en uddannelse forankret på det andet Fakultet, har der været stor forskel 
på hvilke oplysninger, der er i fagbeskrivelserne. Indhold i fagbeskrivelserne 
fastlægges af fakulteterne, og det er derfor vigtigt at få formidlet ud til de stu-
derende, at de skal være opmærksomme på fagbeskrivelserne fra et andet 
fakultet kan have forskellig udformning og at informationerne kan have for-
skellig status. 

- Orienterede om SEFOS-konferencen: First International Seminar on the 
Foundation of Speech, der afholdes 1. – 3. december på SDU I Sønderborg. 
Det vil være muligt for vores studerende at deltage – der er informationer på 
Blackboard.  

b) De studerende: 
- MAFB orienterede om den nyligt afholdte Studiepraktik. Det gik fint, i evalue-

ringen er der 8, som regner med at søge ind her – efter studiepraktikken er 
der så 7, der forventer at søge ind her.  

- MAFB informerede også om Studerende for en dag. Her var der besøg af 5. 
de syntes, at det var ærgerligt at de skulle følge fag, der minder om hinan-
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den, men det er svært at gøre noget ved det, for undervisningen er jo tilrette-
lagt ud fra andre hensyn.  

- MAFB oplyste, at hun har afholdt Studenterreflektion på 3. og 5. semester. 
Der var ikke så stort fremmøde på 5. semester, det blev nævnt, at de ikke 
mente at studenterreflektionen på 5. semester var så nødvendig, idet fagene 
gav god mening. De vil desuden gerne vide mere om Fagråd og Studienæv-
net. Fremmødet på 3. semester var ekstraordinært lille, men det skyldes for-
mentlig, at der har været problemer med at nogle studerende ikke har været 
tilmeldt opslagstavlen på Blackboard, men det er der taget hånd om nu. Hyp-
pighed for studenterreflektion bør tages op når evalueringsstrategien diskute-
res i studienævnet. 

- oplyste, at der er 6 studerende på listen til valget til studienævnet. 
- Oplyste, at Fagrådet arbejder videre med ansøgninger til Mads Clausen 

Fond. 
c) Sekretariatet: 
- Orienterede om arbejdet med skema og at der er undervisningstilmelding fra 

den 20. november. Det bliver desværre ikke muligt for de studerende at se 
hvornår timerne ligger inden undervisningstilmeldingen.  

- Informerede om udfordring med at få eksterne undervisere passet ind i ske-
maerne når der samtidig skal tages hensyn til deres arbejdspladser, der vil 
derfor være sen undervisning i næste semester.  

 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 7 ansøgninger, heraf havde én trukket ansøgningen.  
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 6 

a) Studienævnet har via Fakultetet modtaget en henvendelse fra ISK vedr. brug 
af 2. eksaminator/flere bedømmere til flere fag. Der var en god debat i studie-
nævnet om mulighederne for og konsekvenserne af at skære ned på 2. eksa-
minator/flere eksaminatorer. Studienævnet vil som udgangspunkt konsultere 
faggruppen, fagansvarlige samt de studerendes fagråd inden beslutninger om 
evt. ændringer i eksamination samt sidetal for skriftlige opgaver tages. Studie-
nævnet udtrykte dog overraskelse over at brugen af 2. eksaminator/flere be-
dømmere betegnes som overforbrug. Der var i studienævnet bred enighed om 
at der ikke må gås på kompromis i forhold til kvaliteten af økonomiske årsager. 
RB fremsender svar til Fakultetet på baggrund af debatten på møde.   

b) Der er fra SUND fremsendt forslag til opdeling af Anatomi og fysiologi i I (5 
ECTS) og II (10 ECTS). Der var i studienævnet bred opbakning til opdelingen. 
Studienævnet havde dog følgende bemærkninger til fagbeskrivelserne for bå-
de Anatomi og fysiologi I og II:  
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• De generelle kompetencemål står under Formål og overordnet indhold, men 
eksamensopgaver må kun vurderes ud fra kompetencemål nævnt under 
Målbeskrivelser for hhv. viden, færdigheder og kompetencer. 

• Under hjælpemidler bedes følgende tekst fjernet: uanset angivelser i det 
humanistiske fakultets fællesbestemmelser. 

• Under Ekstern kommentar er der en slåfejl "Anatomi og fysiologi II" smat i 
"Neurologi og neurobiologi". 

Studienævnet kunne herefter godkende opdelingen og fagbeskrivelserne. 
 
Ad pkt. 7 

a) Sille V. Meulengracht har møde med tutorerne i denne uge og det blive et 
punkt på næste møde (09.12.19) 

b) Den i studieordningen en beskrivelse af de studerendes mulighed for at være i 
kontakt med forskere (§ 1.3 i Studieordningerne) er dækkende, men der er fra 
de studerendes side et stort ønske om at få indblik i arbejdet med forskning. 
RB vil fremlægge forslag til tekst ifm. de kommende studieordningsændringer 
på næste møde (09.12.2019).  

c) Nøgletallene for BA og KA for frafald, forsinkelse optag, studenterbestand, di-
mittender ser meget, meget fine ud. Studienævnet finder derfor ikke grundlag 
for at iværksætte særlige initiativer. I forhold til ledighed er ligger kandidater fra 
SDU lidt højere end KU i det første kvartal, men det udlignes, så der reelt ikke 
er ledighed blandt vores kandidater. 

d) Nøgletal for Uddannelse som underviser i dansk som andetsprog ser jævnt til-
fredsstillende ud, studienævnet finder derfor ikke anledning til at iværksætte 
eventuelle tiltag, før der er taget stilling til om uddannelsen fortsætter. 

e) Studienævnet besluttede efter en debat af de forskellige dele af høringen, at 
alle nærlæser det fremsendte materiale og fremsender ændringsforslag til RB 
inden 2. december 2019. RB forelægger på næste møde 09.12.2019 forslag til 
høringssvar, idet høringsfristen er den 10. januar 2020. 

 
Ad pkt. 8 
Ingen sager til behandling 
 
Ad pkt. 9 
Ingen sager til behandling 
 
Ad pkt. 10 
- 
 

Næste møde afholdes 
mandag den 9. december 2019, kl. 13:15-16:15 i Lysningen, stuen 

 
  Rineke Brouwer  
  Studienævnsformand                  /             Dorte Cohrt Nebel 
                                                                                  Studienævnssekretær  


